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عضو  انجمن  صنفی مدیران رسانه  و شرکت تعاونی مطبوعات کشور

رویداد

 بیت کوین چیست
 و چقدر پایدار است؟

ادامه از صفحــه اول| ثبات نســبی ارزش واحد پول 
موضوعی بسیار مهم است. اگر نوسان قیمت واحد پول به طور 
مستمر زیاد  باشد، در تبادل ها ارزش کمتری خواهد داشت. 
قیمت ها همیشــه بالا و پایین می شوند، اما این نوسان نباید 
 آنقدر زیاد باشد که خریداران و فروشندگان در قیمت گذاری 
بر روی کالا و خدماتی که قرار است با آن  ارزش پولی ارایه شود، 
دچار تردید شوند. البته پیش آمده است که ارزش یک واحد 
پولی ناگهان سقوط  کند که این اتفاقا معمولا باعث مشکلات 

اقتصادی یا سیاسی خواهد شد.  
خیلی ها بر این باورند که واحدهای پول امروزی که پشتوانه 
طلا ندارند، ارزش نگهداری هم ندارند. اما  واقعیت این است که 
ارزش واقعی واحد پول آن اســت که شما بتوانید با در دست 
داشــتن آن به بازاری که  آن واحد پول در آن رواج دارد وارد 
شــده و هر کالا و خدماتی که بخواهید خرید کنید. درواقع 
پشتوانه  واحد پولی این حقیقت است که قیمت آن به شکلی 
نسبی ثابت باشد و در مقایسه با قیمت دیگر واحدهای  پولی 

نوسان اندکی داشته باشد.  
در حال حاضر دلار واحد پولی نسبتا فراگیر در جهان است، 
چراکه دولت آمریکا 25 درصد اقتصاد دنیا را در  دست دارد و 
اداره می کند. در نتیجه شما با در دست داشتن دلار می توانید 
به بازاری بزرگ از کالا و  خدمات در سراسر جهان دسترسی 

داشته باشید و خرید کنید.  
تا اینجای کار بیت کوین عملکرد یک واحدپولی را نداشته 
است. افزایش قیمت بیت کوین عدم اطمینان  زیادی ایجاد 
می کند. برای مثال آیا تجار باید خرید و فروش کالا و خدمات 
را براساس بیت کوین تعلیق  کنند، چون ممکن است قیمت 
بیت کوین فردا بیشتر از دیروز شود؟ آیا خریداران باید خرید را 
متوقف کنند  و صبر کنند تا قیمت بیت کوین پایین بیاید؟ آیا 
بیت کوین هم مانند واحدهای پول مرسوم قابل تقسیم به  پول 
خرد است تا بتواند قیمت های مختلف را پوشش دهد؟ اینها 
سوالاتی هستند که یک واحد پول خوب،  برای کسانی که از 

آن استفاده می کنند، ایجاد نمی کند.  
نتیجه اش این اســت که بیت کویــن درحال حاضر بیش 
از آن که یک واحد پولی باشــد نوعی کالا است.  قیمت کالا 
می تواند بالا برود، اما تا زمانی که کالا را بتوان معامله پایاپای 
کرد، نمی تــوان از آن به  عنوان واحد پول اســتفاده کرد. اگر 
بیت کوین کالا باشد، سوال بعدی که درخصوص آن می توان 

مطرح  کرد این است که چه نوع کالایی است؟  
کالا، شیئی است که ارزش استفاده دارد. این ارزش استفاده، 
برای آن کالا ارزش مبادله ایجاد می کند و  این ارزش مبادله از 
طریق انتظارات بازار به دست می آید. ارزش بیت کوین تماما از 
طریق انتظارات  بازار تعیین می شود. ارزش دلار اما در نسبت با 
کالاها و دیگر واحد های پول به دست می آید. ارزش   بیت کوین 
در نسبتی با ارزش دلار نیز تعریف می شود. اما نکته مهم این 
است که بیت کوین به عنوان  یک کالا تنها ارزش مبادله ای دارد 

و هنوز هیچ ارزش استفاده ای ندارد.  
کاملا واضح است که هر شــیئی اگر کسی خواهان خرید 
آن باشــد، ارزش خواهد یافت. ممکن است برخی  خریدها با 
بیت کوین انجام شده باشد، اما با توجه به نسبت نوسانات ارزش 
بیت کوین در نسبت با دلار،  خرید و فروش با بیت کوین خیلی 
کار عاقلانه ای نیست. استفاده از بیت کوین به عنوان یک واحد 
پولی  خیلی کار دشواری است، چراکه قیمت کالاها براساس 
بیت کوین درحال افزایش است و دقیقا افزایش  افسارگسیخته 

است که امکان سقوط ارزش بیت کوین را فراهم می کند.  
به نظر می رسد خیلی ها با خرید بیت کوین به سود زیادی 
دست یافته اند. ولی آنها هم خیلی زود سود  به دست آمده را به 
دلار یا ملک تبدیل خواهند کرد! مشکل بیت کوین این است 
که برخلاف ملک، دلار  یا طلا، ارزشش تنها به اعتماد خریداران 
بستگی دارد و بدون این اعتماد بیت کوین هیچ ارزش ذاتی 

 ندارد. همه می دانیم اعتماد عنصری بسیار ناپایدار است.  

حاشیه نویسی 2

چرا از خبر مهاجرت عادل 
ذوق زده شدند؟

ادامه از صفحه اول| شاید گفته شود که رفتن 
عادل به یک شــبکه ماهواره ای برای صداوسیما 
تهدید است. که مدیران رسانه  ملی دوست ندارند 
او جایی بــرود و مخاطبان را همــراه خود کند و 
برنامه ای بسازد و با شبکه های داخلی  رقابت کند. 
شاید گفته شود به این دلایل با رفتن او مخالفت 
خواهد شــد و مقاومت خواهد شــد و هیچ کس 
از  این اتفاق اســتقبال نخواهد کرد. سابقه نشان 
می دهد که همه این تصورات اشتباه است. مدیران 
رســانه ای ما  رغبتی به جذب نیروهای مستعد 
ندارند و بابت آن عذاب وجدانی هم ندارند. قریب به 
اتفاق نیروهایی که  از ایران رفته اند و در شبکه های 
خارجی مشغول به کار شــده اند روزی در همین 
رسانه های داخلی مشغول  به کار بودند. نه پیشنهاد 
دندان گیری برای کار در رسانه ملی به آنها شد نه 
فضایی برای همکاری شان  مهیا بود. رسانه ملی 
نشــان داده که در فاکتورهایش برای بکارگیری 
ژورنالیست و برنامه ساز، توانایی و  استعداد اولویت 
زیادی ندارنــد. نمونه اش هم فرشــید منافی و 
خیلی های دیگر که از خود جام جم کوچ کردند  و 
به جای حسرت، پشت سرشان فقط ناسزا بود و 
تهمت. برای عادل فردوسی پور هم جز این نخواهد 
بود  و رسانه ملی دغدغه حفظ مخاطب و نگرانی 
از ریزش آن را احساس نمی کند. باور نمی کنید؟ 
برنامه نود!  رســانه ای که برنامه نودش را معلوم 
نیست به چه دلیل تعطیل می کند چه اعتباری 
برای مخاطبان و  جایگاه خودش قایل است. آفتاب 

از این روشن تر داریم؟  
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علی ربيعی، سخنگوی دولت، در نشست خود با اهالی رسانه و در پاسخ به سوالی مبنی بر این که حذف 
سه دهک از دریافت یارانه ها از چه زمانی اجرایی خواهد شد؟ گفت: »ابتدا یک نکته را بگویم و این که روز 
گذشته گفتند یارانه نان حذف شده است، به هيچ عنوان این اتفاق نيفتاده است و یارانه نان حذف نخواهد 
شد، آن چه اتفاق افتاد برای آردهای صنعتی بود؛ اتفاقا به آرد نان تعلق خواهد گرفت. درخصوص حذف سه 
دهک از دریافت یارانه ها باید بگویم به  طور سنتی هر اندازه مقدور باشد، انجام می دهم.« او درباره این که 
قاضی پرونده نجفی گفته است برخی از دستگاه های اجرایی در این پرونده دخالت دارند، گفت: »ما به 

تفکيک قوا معتقدیم و در این که دولت در امر قضا دخالتی نداشته باشد، اعتقاد داریم.«

سخنگوی دولت:  

تکذیب دخالت های 
دولتی در پرونده 
نجفی
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حواشی تبلیغات پیش از موعد

معاون  عــرف،  جمال 
سياسی وزیر کشــور، در 
پاســخ به این سوال که در 
هفته هــای اخيــر برخی 
پدران معنوی و ليدرهای 
برخی جناح ها شروع به سفرهای استانی و تبليغات 
نامحسوس کرده و یا این که سایتی اعلام کردند 
جهت دعوت مردم و واجدان شرایط کاندیداشدن 
برای ثبت نام و معرفی شدن از طرف آن جناح آیا 
این گونه تحرکات مصداق تخلف اســت یا خير؟ 
گفت: »قانــون می گوید فردی کــه می خواهد 
داوطلب شود نباید تبليغ کند. حالا اگر جریان ناظر 
بر فرض بخواهد چنين کاری کند این قابل بررسی 
است ولی قانون تصریحی ندارد؛ اما توصيه ما در 
کل این است که همه ملتزم به قانون باشيم و قانون 
را رعایت کنيــم و در زمان مشخص شــده برای 

تبليغات فعاليت خود را آغاز کنيم.«

با مقامات آمریکایی در هیچ سطحی 
مذاکره نمی کنیم

ســید عباس موسوی، 
سخنگوی وزارت خارجه، 
در پاســخ بــه پرســش 
خبرنــگاران در خصوص 
ادعای پيــام آمریــکا به 
روس ها برای مذاکره با ایران در سطح وزرای امور 
خارجه، ضمن تکذیب این خبرسازی اعلام کرد: 
»جمهوری اســلامی ایران هيچ مذاکــره ای با 

مقامات آمریکا در هيچ سطحی ندارد.«

تاکسی های اینترنتی را فراری دادند!

رئيس  محمدعلیخانی، 
و  عمــران  کميســيون 
حمل ونقل شــورای شهر 
تهران گفت: »در جلسه ای 
که با برخی شــرکت های 
تاکسی  اینترنتی در شورا برگزار شد،  به آنها گفته 
شد که قرارگرفتن این نهاد در چارچوب و داشتن 
مجوز به نفع آنها است  که این مسأله مورد استقبال 
تاکسی های اینترنتی هم هســت،  اما آنها اظهار 
کردند که معاونت حمل ونقل و ترافيک شرایطی را 
می گــذارد و به دنبال  درصــدی از درآمدهای ما 
است ، اگر چه پرداخت مبلغ حداقلی به شهرداری 
معقول است  اما رقم های بالا باعث فراری دادن آنها 

شده است که باید با تعامل حل شود.«

دکتر حســن روحانی صبح روز گذشــته در جمع مردم 
شيروان با اشــاره به این که ۱۴ ماه است که بزرگترین قدرت 
اقتصادی و نظامی  دنيا، ســخت ترین تحریم ها را عليه ملت 
ایران تحميل کرده اســت، گفت: »تحریم هایی که اگر عليه 
هر ملت دیگری انجام می شد، آن  ملت از پای در می آمد، اما 
ملت قهرمان، مقاوم، غيور و هوشــمند ایران در این ۱۴ ماه با 
قدرت مقابل آنها ایستادگی کردند .  «  رئيس جمهوری در ادامه 
صحبت هایی را مطرح کرد که مهمترین بخش های آن را در 

ادامه می خوانيد. 
  آمریکا در هر مسيری که حرکت کرد چه مسير اجتماعی، 
چه سياســی و چه حقوقی شکســت خورد. هفته اخير در 
سازمان ملل و اجتماعات  گوناگون در آژانس بين المللی انرژی 
اتمی هيچ کشوری به آنها اعتنا نکرد. در اجلاس شورای حکام 
هم جز آمریکا و  یکی دو کشــور دیگر تمام کشورها از ایران 
حمایت کردند. این به معنای موفقيت ملت و نظام جمهوری 

اسلامی ایران است . 
  در دادگاه بين المللــی که از آمریکا شــکایت کردیم، در 
مرحله اول آمریکا محکوم شــد. افکار عمومی دنيا آمریکا را 
محکوم کرد. آنها  در منطقه ما در افغانستان، عراق، سوریه و 
یمن شکست خوردند. اگر کسی ادعا کند ملت ایران در سایه 
فشارهای وارده دچار  تزلزل شده، حرفی ناروا، ناصحيح و دروغ 

گفته است . 
  اگر کســی امروز مدعی شــود در نظام اسلامی، نظام و 
دولت ناکارآمد است و نتوانسته به مشکلات مردم توجه کند، 
سخنی  ناصحيح و ناروا بر زبان آورده است. ما در کشور مشکل 
داریم و در شرایط بسيار سختی زندگی می کنيم، اما در عين 
حال دست به  دست هم داده ایم و در کنار هم ایستاده ایم و از 

مشکلات عبور خواهيم کرد . 
  عبور از این مشکلات شــعار نيست، بلکه براساس آمار و 
دلایل این سخن مطرح می شود. هر کشوری که در مضيقه 
قرار  می گيرد به دليــل کاهش درآمد، بدهــی اش افزایش 
می یابد، اما ما در مدت ۱۴ ماهی که در فشــار شدید تحریم 
قرار گرفته ایم، بدهی  خارجی دولت مان کاهش یافته است؛ 
در سال ۹۶ بدهی خارجی ما ۱۲ ميليارد و ۴۰۰ ميليون بوده، 
اما امروز این بدهی به ۹.۵  ميليارد رسيده است و این کاهش 

بدان معناست که ملت ما ملتی پيروز و موفق بوده است . 
  کاهش ۲۵ درصدی بدهی خارجی دولت به این معناست 
که با وجود این که در سختی قرار گرفته ایم، نه تنها به سمت 
بيگانگان،  خارجی ها و صندوق های بين المللی دســت دراز 

نکرده ایم، بلکه روی پای خود ایســتاده ایم و مخارج مان را در 
حد امکان تأمين کردیم و  در عين حال بخشی از بدهی های 

سال های گذشته را نيز پرداخت کردیم . 
  آمار بيکاری در کشــور تا پارســال ۱۲.۱ درصد بود، اما 
امروز این آمار به ۱۰.۸ درصد رســيده و از بهار پارسال تا بهار 
 امسال ۳۲۱ هزار اشتغال ایجاد شــده است که در این زمينه 
باید از مردم، کشــاورزان، صنعتگران، کارآفرینان، کسبه و 
تمام کارگران  تشکر کنم؛ چرا که این اقشار بودند که در کشور 
اشــتغال ایجاد کردند و زمين را آباد و ما را از گندم خودکفا 

کردند . 
  در سفر به خراســان شــمالی، ۱۰ هزار و ۵۰۰ ميليارد 
تومان پروژه افتتاح خواهد شد. باوجود تمام مشکلات، تمام 
سختی ها،  طرح بزرگ اقتصادی و صنعتی شمش آلومينيوم 
در جاجرم افتتاح می شــود. در این طــرح ۱,۷۰۰ ميليارد 
تومان سرمایه گذاری شــده  اســت. در حوزه برق و آب هم 
۳,۷۰۰ ميليارد تومان طرح و پروژه افتتاح می شود. بخش فاز 
بخار و پست برق نيروگاه گازی  شيروان هم افتتاح می شود. سد 
و کانال های انتقال آب در منطقه چندیر افتتاح می شود. با این 
افتتاح آبرسانی به ۳۰ روستا با جمعيت   ۲۱ هزار نفر انجام شده 

و آبياری ۵۶۰ هکتار و اشتغال زایی ۲۵۰۰ نفر تأمين می شود . 
  در سال ۹۲ ميزان توليد برق ما ۶۹ هزار مگاوات بوده است 
که امروز این ميزان به ۸۱ هزار مگاوات رسيده، یعنی در ۶ سال 

  ۱۲ هزار مگاوات برق اضافه شده است. آنهایی که می گویند 
ملت ایران از مســير پيشــرفت بازمانده و آنهایی که در کاخ 
سفيد ادعا  می کنند اقتصاد ایران را شکست می دهند، بدانند 

حرف شان اشتباه است .    
  در آغاز انقلاب، کشور ۱۹ ســد داشت. در سال ۹۲، ۱۴۴ 
سد داشتيم و الان ۱۷۹ سد ملی در کشور فعال است. یعنی در 

۶ سال  گذشته ۳۵ سد تکميل و افتتاح کردیم . 
  دولت در این ســفر ۸۱۱ ميليارد تومان طــرح و پروژه 
را آغاز می کنــد. بخش هایی از وعده های سفر ســال ۹۴ به 
استان محقق شده و  بخش هایی نيمه کاره است، اما به جای 
۶۲۵ ميليارد تومــان اعتبار وعده داده شــده، ۸۸۰ ميليارد 
تومان اعتبار پرداخت کرده ایم .   در  تهران استاندار و مقامات 
استانی به ما گفتند که دو پروژه بزرگراه بجنورد به گرگان و 
راه آهن برای اســتان اهميت زیــادی دارد و ما  هم تصميم 
گرفتيم تا پایان دولت دوازدهم این دو پروژه را تکميل کنيم. 
بنابراین ۲۰۰ ميليارد تومان برای بزرگراه بجنورد به گرگان 
 و ۲۰۰ ميليــارد تومان هم برای راه آهن جوین به اســفراین 
اختصاص دادیم. یعنی در مجموع ۴۰۰ ميليارد تومان برای راه 

و راه آهن  اختصاص دادیم . 
  در بخش پروژه های ورزشی استان هم ۷ ميليارد تومان 
برای تکميل پروژه ها  اختصاص داده ایم. مجموعه اعتبارات 

تهيه شده  در این سفر ۵,۵۰۰ ميليارد تومان خواهد بود . 

شهروند| حاشيه ســازی ها و جنجال آفرینی »بررسی 
طرح نحوه رســيدگی به اموال نامشــروع مسئولان«  در 
مجلس همچنان ادامه دارد؛ گزارش کميسيون حقوقی و 
قضائی مجلس درباره طرح یک فوریتی »الحاق موادی به 
قانون اجرای اصل ۴۹ قانون اساسی« که ۴ تير ماه در دستور 
کار مجلس قرار گرفت با حاشــيه های زیادی همراه شد؛ 
حاشيه هایی که به درگيری لفظی »علی لاریجانی« رئيس 
مجلس با »حسينعلی حاجی دليگانی« نماینده نزدیک 
به جبهه پایداری انجاميد. در زمان رسيدگی به این طرح، 
»غلامرضا کاتب«، نماینده گرمســار در تبصره این ماده 
پيشنهاد داد که »اموال نامشروع اعاده شده از طریق اجرای 
احکام این ماده یا از طریق سازمان اموال تمليکی به فروش 
برسد و یا در اجرای قانون احکام مدنی در چارچوب بودجه 
ساليانه مصرف شــود«. لاریجانی در پاسخ به او گفت که 
»اموال نامشروع اعاده شده مربوط به دولت، بر اساس قانون 
اجرای احکام مدنی در چارچوب بودجه ســاليانه مصرف 
خواهد شد« که با موافقت نمایندگان مجلس همراه شد. 
اما این موضوع با تذکر تند »حاجی دليگانی« همراه شد، 
آن جا که خطاب به رئيس مجلس گفت »شــما پيشنهاد 
آقای کاتب را به گونه ای دیگر نشان دادید، شما باعث شدید 
تا این تبصره از اهداف اصلی خود یعنی فقرزدایی و ایجاد 
اشتغال فاصله بگيرد«. لاریجانی خطاب به حاجی دليگانی 
گفت که »شما در حال قضاوت کردن هستيد در حالی که 
این گونه نبوده و بنده از تصویب این تبصره انگيزه خاصی 
نداشتم«. در این لحظه حاجی دليگانی شروع به فریادزدن  
کرد، به گونه ای که رفتار او درنهایت به تشــنج در مجلس 
منجر شــد. لاریجانی هم با ناراحتی و عصبانيت گفت که 
»این حرف های شما شعار است، شما حق ندارید بيشتر از 
دیگر نمایندگان حرف بزنيد. شما مدعی هستيد که این 
همه نماینده نمی فهمند و تنها شما می فهميد«. البته یک 
فوریت طرح مذکور در جلسه علنی ۱۴ بهمن ۹۷ در صحن 

تصویب شد.

قانونی که  تنور حاشيه سازی مجلس را گرم کرده
خانه ملتی ها دیروز هم وارد بررسی طرح نحوه رسيدگی 
به اموال نامشروع مسئولان شــدند. نمایندگان دیروز در 
این فاز بودند که تــا آن جا که ضــرورت دارد قانون اعاده 
اموال نامشروع مسئولان را »اصلاح« کنند. ماده ۱۱ قانون 
رسيدگی به اموال نامشروع مســئولان هم اولين ماده ای 
بود که در جلسه علنی دیروز زیر ذره بين نمایندگان رفت. 
در این ماده از طرح آمده اســت:  »احــکام این قانون نافی 
صلاحيت عام دادستان ها و دادگاه های موضوع این قانون در 

اعاده اموال نامشروع سایر اشخاص نمی باشد«. 
مگر به دنبال شفاف سازی نيستيم؟

»ســيدفاطمه ذوالقدر« نماینده تهران در مخالفت با 
این پيشــنهاد گفت که »هدف این طرح شفاف ســازی 
و اعاده اموال نامشروع اســت تا از این طریق افرادی که از 
سمت شان سوءاستفاده کردند را شناسایی کنيم. این ماده 
بسيار ضروری است و هيچ دليلی برای حذفش وجود ندارد. 
این ماده دست قاضی را نمی بندد بلکه کمک می کند که با 

جدیت برخورد کند.«
نام متهمان نباید ب.ز    و... باشد

»سيد محمدجواد ابطحی« نماینده خمينی شهر هم در 
ادامه بررسی این طرح، پيشنهاد الحاقی مبنی بر اولویت 

رسيدگی دستگاه قضا به مسئولانی که بعد از انقلاب بيش 
از ۱۰۰ ميليارد تومان دارایی کسب کردند را مطرح کرد و 
گفت:  »پيشنهاد مشخص ما این بود که پرونده هایی که 
مقامات ماده ۱۶ دارند و بالاتر از ۱۰۰ ميليارد تومان است، 
شروع به رسيدگی شود؛ یعنی ما گفته ایم که اولویت از مرز 
۱۰۰ ميليارد تومان باشد و محاکمات هم علنی برگزار شود 
تا نام ب.ز و... نباشد تا این گونه همه متهم نشوند که داستان 

چه بوده است.« 
یا نمی دانيد ۱۰۰ ميليارد تومان چقدر است یا...

»حسن نوروزی«، سخنگوی کميسيون قضائی هم در 
مخالفت با این پيشنهاد رقم ۱۰۰ ميليارد تومان را بسيار بالا 
توصيف کرد و گفت:   »آقای ابطحی یا نمی دانند این رقم 
چقدر است یا این که خودشان این قدر پول دارند و این گونه 
می گویند.« این جمله با فریادهای ابطحی همراه گشت و 
موجب شد تا مسعود پزشکيان که ریاست جلسه را برعهده 
داشت،  سریع وارد ميدان شــود و با به رأی گذاشتن این 

پيشنهاد موضوع را ختم به خير کند.
مانده ایم از کدام قانون شما پيروی کنيم

»مهرداد لاهوتی«، نماینده لنگرود در قامت موافق حذف 
ماده ۱۱ صحبت کرد که »من ملاقاتی با بعضی از روسای 
دادگستری استان ها داشتم و حاکی از این مطلب بود که 
شــما این قدر قوانين موازی دارید که ما هم در رسيدگی 

مانده ایم از کدام قانون شما پيروی کنيم. 
آبرویشان می رود؟ خب به درک

»حسن کامران دستجردی« نماینده اصفهان اما از زاویه 
دیگری به این پيشنهاد نگاه کرد و گفت: »برخی می گویند 
نام افراد آورده شود آبرویشان می رود، خب به درک؛ آبروی 
نظام نباید برود. یارو هــم می خورد، هم تکبر می ورزد هم 
فيس و پز دارد،  باید اسم برده شود. وقتی اسم می برند، چند 
فایده دارد،  رفقا و فاميل هایش می فهمند که او حقه باز شده 
و نزدیکانش می فهمند اگر این کار را بکنند، سرنوشتشان 

این است..«

نمایندگان مجلس دیروز به بررسی طرح نحوه رسيدگی به اموال نامشروع مسئولان پرداختند

100 میلیارد تومان چقدر می ارزد؟

دکتر حسن روحانی، رئيس جمهوری، در سفر به خراسان شمالی مطرح کرد:   

ناکارآمدی دولت،  ادعایی نارواست
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